
PROTOKÓŁ Nr 0012.1.3.2015 
z posiedzenia  Komisji Skarbu  

w dniu 24 marca 2015r. 
 

Miejsce posiedzenia:  sala nr 130 A  Urząd Miasta Jastrzębie-Zdrój. 
Czas posiedzenia:  godz. 14.30 -16.30. 

W   posiedzeniu   uczestniczyli   członkowie   komisji  oraz  zaproszeni  goście,  zgodnie    
z załączonymi listami obecności. 

Porządek obrad: 

 
1. Otwarcie posiedzenia. 

 
2. Przyjęcie porządku obrad. 

  
3. Przegląd aktualnych inwestycji i remontów w mieście.  

 
4.  Sprawy bieżące. 

 
• Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta 

Jastrzębie-Zdrój, 

 
• Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały budżetowej Miasta Jastrzębie-Zdrój na 

2015r.,   

• Projekt uchwały w sprawie umorzenia należności budżetowych, 

 
• Projekt uchwały w sprawie ustalenia wysokości stawek opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi, 
 

• Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia „Taryfy dla zbiorowego zaopatrzenia                
w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków obowiązującej na terenie Miasta 
Jastrzębie-Zdrój, Gmin Mszana i Godów na okres od dnia 1.05.2015r. do dnia 
30.04.2016r.”  
 

• Projekt uchwały w sprawie określenia zadań z zakresu rehabilitacji zawodowej            
i społecznej, na które przeznacza się środki Państwowego Funduszu Rehabilitacji 
Osób Niepełnosprawnych przewidziane dla Miasta Jastrzębie-Zdrój na rok 2015, 

 
• Projekt uchwały w sprawie poparcia działań mających na celu zahamowanie 

wypływu środków finansowych wypracowanych w regionie do budżetu centralnego 
oraz zwiększenia dochodów jednostek samorządu terytorialnego, 
 



• Pismo Rad Nadzorczych Górniczej Spółdzielni Mieszkaniowej, Spółdzielni Nowa 
oraz spółdzielni Jas-MOS dotyczące rozpatrzenia warunków organizacyjno-
finansowych w zakresie gospodarowania odpadami komunalnymi.  

 
5. Wolne głosy i wnioski. 

 
6. Przyjęcie protokołu z posiedzenia Komisji w dniu 24 lutego 2015r. 

 
7. Zakończenie posiedzenia.  

 
 
Ad. 1. 
Otwarcie posiedzenia.  
 
Przewodniczący Komisji Skarbu Szymon Klimczak otworzył posiedzenie. Powitał 
zaproszonych na posiedzenie gości oraz członków Komisji.  
 
Ad. 2. 
Przyjęcie porządku obrad. 
 
Przewodniczący odczytał proponowany porządek obrad, który następnie Komisja przyjęła 
jednogłośnie. 
 
Ad.3. 
Przegląd aktualnych inwestycji i remontów w mieście.  
 
Naczelnik Wydziału Infrastruktury i Inwestycji Maria Pilarska przedstawiła sprawozdanie           
z wykonania budżetu w 2015 roku w zakresie inwestycji i remontów w mieście.  
 
Przedstawiony materiał stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

 
Szymon Klimczak 
Jaka jest obecna koncepcja na funkcjonowanie ulicy Pszczyńskiej , która straciła status 
drogi wojewódzkiej w związku z nowa obwodnicą miasta. 
 
Maria Pilarska 
Zgodnie z ustawą o drogach publicznych w miastach na prawach powiatu zarządcą dróg  
jest Prezydent miasta, z wyjątkiem dróg krajowych i wyżej.  
Nasze dwie drogi wojewódzkie 933 i 937 zawsze były w zarządzie miasta, nowo 
wybudowana obwodnica już z samego planu województwa śląskiego była drogą 
wojewódzką, wszystkie grunty były kupowane na rzecz Marszałka, który jest ich 
właścicielem.  Aby droga była wojewódzką potrzebna jest uchwała Sejmiku Województwa 
śląskiego o przebiegu drogi i druga o nadaniu kategorii. Jeśli uchwały zostaną podjęte, to 
obecna ulica Pszczyńska, zostanie drogą gminną, dopiero nasze starania mogą 
podwyższyć rangę tej drogi do drogi powiatowej. Podniesienie rangi tej drogi z gminnej 
do powiatowej stworzy rozwiązanie, że ulica Pszczyńska będzie się łączyła z drogą 
wojewódzką. Wtedy trzeba będzie zmienić przebieg drogi wojewódzkiej 937, aby nie 
kończyła  się na drodze gminnej, tj. rondo dolne, musi być zmiana przebiegu w ten 
sposób, że będzie dochodziła do ronda dolnego i szła aż do nowego ronda, jako część 
drogi 937. Jesteśmy obecnie w stanie zawieszenia, aż do podjęcia uchwał, wiąże się to            
z całkowitym rozliczeniem Drogi Głównej Południowej, które jeszcze się odbywa.  
 
Szymon Klimczak 
Kto wnosi o podjęcie tych uchwał ? 
 



Maria Pilarska 
Wydział Transportu, musi być jednak dokonany podział w granicach miasta, muszą być 
dokumenty, które pozwolą im to sporządzić. Finansowanie części poza granicami miasta 
było prowadzone  przez Marszałka.  
 
Szymon Klimczak 
Wspominała pani, iż powstała koncepcja na zagospodarowanie terenu byłego OWN, 
proszę o informację na ten temat.  
 
Anna Hetman - Prezydent Miasta 
Pracujemy nad koncepcją, obecnie, do 20 kwietnia zbieramy informację od mieszkańców, 
konsultujemy to z projektantem, trzeba będzie wybrać wersję odpowiadającą większości 
mieszkańców, zawierającą elementy kultury górniczej i uzdrowiskowej. 
 
Szymon Klimczak 
Jakie będzie źródło finansowania? 
 
Anna Hetman 
Jest to projekt transgraniczny.  
 
Tadeusz Sławik  
Proszę o informację na temat ulicy Wyzwolenia.  
 
Maria Pilarska 
Od ulicy Ranoszka, aż do ulicy Cieszyńskiej łączne z Kilińskiego, będzie odwodnienie,  
oświetlenie, chodniki, momentami po dwóch stronach, głównie w rejonach zatok 
autobusowych. Ważną częścią jest wiadukt, którego nośność jest bardzo słaba. 
 
Damian Gałuszka 
Co się stało z parkingiem przy Szkole Podstawowej nr 17? 
 
Maria Pilarska 
Póki co nic, grunty zostały wykupione w ubiegłym roku.  
 
Szymon Klimczak 
Czy jest jakaś formalna procedura zgłaszania wniosków dotyczących remontów 
chodników, jako radni często słyszymy takie głosy od mieszkańców, na temat zniszczeń 
chodników, głównie po sezonie zimowym. 
 
Anna Hetman 
Chciałabym się spotkać z każdym z Klubów Radnych, podyskutować, ponieważ ciągle 
jesteśmy na etapie modyfikacji budżetu w związku ze zwrotem, o którym wszyscy 
wiemy. Niestety pewne plany budżetowe musimy zweryfikować z rzeczywistością. 
Chciałabym, abyście państwo brali w tym udział, współdecydowali, co jest priorytetem. 
Nie ustalamy w tej chwili żadnej procedury dotyczącej wnioskowania na temat remontów 
bieżących w tym roku.  
 
Szymon Klimczak 
Nie wiem, czy dobrze się stało, że tak pani sugeruje, gdyż zniszczenie chodników, może 
spowodować uszczerbek na zdrowiu osób korzystających z tego chodnika.  
 
Anna Hetman 
Nie mówimy o takich przypadkach, dlatego musimy sobie powiedzieć, jakie prace można 
przełożyć.  
 
 



Alina Chojecka 
Pewne rzeczy wymagają natychmiastowej reakcji, a pani Prezydent mówi o rzeczach, 
które podlegają korekcie w budżecie miasta na 2015rok  i  zadań, które są zaplanowane, 
a być może będą wymagały weryfikacji. Jest wolą pani Prezydent, aby z nami wszystkimi 
rozmawiać, bo my znamy swoje Osiedla i oczekiwania mieszkańców, po takich 
rozmowach będzie łatwiej dokonać korekty budżetu. Jeśli chodzi o usuwanie dziur               
po zimie na pewno będą usuwane na bieżąco.  
 
Tadeusz Sławik 
Czy będą propozycje wyjściowe, aby rozpocząć dyskusję? 
 
Anna Hetman 
Najbliższe spotkanie będzie w sprawach organizacyjnych, gdzie umówimy się na 
konkretne spotkanie w tym zakresie.  
 
Ad.4. 
Sprawy bieżące. 
 

• Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta 
Jastrzębie-Zdrój, 
 

• Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały budżetowej Miasta Jastrzębie-Zdrój    
na 2015r.,   

 
Uzasadnienie projektów uchwał przedstawił Dariusz Holesz – Skarbnik Miasta.  
 
Alina Chojecka 
Czy kwota 3 035 tys., która wpływa, czy ona jest kwotą zwiększoną? W poprzednich 
latach SKUU było zwiększane o jakiś procent. 
 
Dariusz Holesz 
Było to zależne od wskaźnika.  
 
Anna Hetman 
Zawsze subwencja była większa niż SKUU. Dyskusje trwają, jak interpretować ten 
przepis mówiący o przekazywaniu subwencji dla szkolnictwa specjalnego.  
 
Dariusz Holesz 
Ścierają się dwa punkty widzenia, Ministerstwa Finansów i Ministerstwa Oświaty. Przepis 
jest bardzo krótko napisany, nie ma żadnych interpretacji tego przepisu na ten moment.  
 
Alina Chojecka 
Ja to nazywam pieniądzem znaczonym.  
 
Dariusz Holesz 
Nie jest to dotacja, subwencja nie jest pieniądzem znaczonym, globalnie musimy                   
to wykorzystać, teoretycznie środki możemy wykorzystać na jedną szkołę.  
I tak finansujemy szkolnictwo specjalne.  
 
Alina Chojecka 
Jeśli środki nie zostaną wykorzystane, czy środki trzeba będzie oddać? 
 
Dariusz Holesz 
To jest subwencja więc nie, jednak jeśli się środków nie wykorzysta, może zostać 
zmieniony współczynnik wyliczenia dla gmin, które nie wykorzystały środków.  
 



Tadeusz Sławik 
Dotąd była decyzja dotycząca obiektu przy Szkolnej 5, czy  została zmieniona 
dotychczasowa koncepcja zagospodarowania tego obiektu? 
 
Anna Hetman 
Jest to zadanie edukacyjne, finansowane w RPO, będzie tam tylko  szkoła specjalna, 
DNiR należy przekształcić w Środowiskowy Dom Samopomocy, tak, aby miał mocną 
podstawę prawną do funkcjonowania.  
 
Tadeusz Sławik 
Jeśli chodzi o budynek na Szkolnej 5, czy jest przygotowana koncepcja? 
 
Anna Hetman 
Projekt w niewielkim zakresie będzie dostosowany, szkoła ma zajmować większość 
powierzchni, zmiany nastąpią w zakresie pomieszczeń rehabilitacyjnych. 
 
Beata Olszok – dyrektor Miejskiego Zarządu Nieruchomości. 
W tej chwili ponieważ zmieniają się użytkownicy, nie chcemy decydować, czy będzie to 
typowo tylko szkoła specjalna, część budynku „stary AWF” będzie podlegało 
przeprojektowaniu, robimy coś uniwersalnego w tym czasie gdy będzie projektowanie 
później ewentualne wykonawstwo zapadnie decyzja które szkoły będą się przenosić.  
Rozmawialiśmy z projektantem, jest możliwość wykorzystania tego projektu, który 
mamy, pewne części jednak będą musiały ulec przeprojektowaniu.  
 
Dariusz Holesz 
Zmiana klasyfikacji budżetowej, zmiana ustawy okołobudżetowej, zmiana w Ustawie                     
o finansach publicznych, która będzie wymuszała przekazywanie środków na rzecz 
szkolnictwa specjalnego. Dodatkowo mają być zwiększone dotacje na funkcjonowanie 
Środowiskowych Domów Samopomocy. Istotnym jest możliwość otrzymywania dotacji, 
czego do tej pory nie było.  
 
Tadeusz Sławik 
Ulica Witczaka, jest wycinka ogromnych drzew, ludzie zadają pytanie, dlaczego                 
te ogromne kasztany zostają wycięte, szczególnie w tej dolnej części po jednej i drugiej 
stronie.  
 
Maria Pilarska 
Jest wycinany pas drzew rosnących w zaprojektowanej i zleconej nowej trasie ulicy 
Witczaka, która będzie przebiegała tym śladem, gdzie są w tej chwili te drogi wycinane.  
 
Tadeusz Sławik 
Drzewa są wycinane wokół istniejącej już drogi.  
 
Maria Pilarska 
Jest to pas drogowy, który powstaje, są tam skarpy, nasypy, wykonane będzie 
wzmocnienie gruntu, takie wycinki przewiduje projekt, jest to konieczne, aby powstała 
tam droga.  
 
Tadeusz Sławik 
Wycięto drzewa przy istniejącym śladzie, z czym się ludzie nie mogą pogodzić, czy tam 
będzie chodnik? 
 
Maria Pilarska 
Będzie. 
 
 



 
Ryszard Rakoczy – Wiceprezydent Miasta 
Uzbrojenie terenu, który tego wymaga w kompleksowym zakresie. Deszczówka, 
kanalizacja sanitarna, woda w pierwszym etapie. W dalszej części – w zależności od 
potrzeb. Droga w chwili obecnej nie spełnia żadnych standardów. Jest to pierwszy etap, 
następnym będzie do ulicy Wodzisławskiej. Mieszkańcy byli przyzwyczajeni, jednak chcą 
mieć także pobocze, gdyż nie ma właściwych warunków dojścia na basen.  
 
Głosowanie radnych: 
 

• Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta 
Jastrzębie-Zdrój, 

Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. Stanowisko 
przyjęto głosami: za –4, przeciw –0, wstrzymujących się –0. 

 
• Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały budżetowej Miasta Jastrzębie-Zdrój na 

2015 rok, 
 

Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. Stanowisko 

przyjęto głosami: za –4, przeciw –0, wstrzymujących się –0. 
 
 

• Projekt uchwały w sprawie umorzenia należności budżetowych, 

Maria Olszok omówiła projekt uchwały.  
 

Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. Stanowisko 
przyjęto głosami: za –4, przeciw –0, wstrzymujących się –0. 

 
 

• Projekt uchwały w sprawie ustalenia wysokości stawek opłaty za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi, 

Wyjaśnień do przedstawionego projektu uchwały udzieliła Naczelnik Wydziału Gospodarki 
Komunalnej – Honorata Uchto. Poinformowała, że stawki się nie zmieniły. W związku                 
z nowelizacją ustawy jedyną istotną zmianą była zmiana kolejności stawek. Do tej pory 
stawką podstawową była stawka za odpady niesegregowane, która była wyższą stawką. 
Teraz ustawodawca określił, że stawka podstawowa to jest stawka niższa za odpady 
segregowane.  
 
Tadeusz Sławik 
Czy Spółdzielnie zmieniają swoje stanowisko dotyczące tematu. Czy jest jakiś przełom             
w tym temacie.  
 
Honorata Uchto 
Tak i nie. Tak – gdyż nowelizacja wprowadziła zapis, że ewidentnie Spółdzielnie 
Mieszkaniowe są podmiotami odpowiedzialnymi za uiszczanie opłaty i wcześniejsze 
złożenie deklaracji. Deklaracje wpływają. Nie – bo Spółdzielnie Mieszkaniowe zapomniały 
o tym zapisie od 1 lipca, deklaracje zostały złożone od 1 lutego. To jest zła strona, że 
zapisy ustawy zostały w ten sposób zinterpretowane przez Spółdzielnie. Postęp jest, 
trwają rozmowy, jesteśmy po pierwszym spotkaniu ze Spółdzielniami. W tym roku czeka 
nas kolejny przetarg na odbiór i zagospodarowanie w myśl tych nowelizacji. 
Postępowania są w toku cały czas, dotąd ani jedno postępowanie przeprowadzone przez 
Urząd nie zostało ocenione negatywnie przez SKO i WSA. Nie ma wątpliwości,                    
że od 1 lipca podmiotem władnym do złożenia deklaracji są Spółdzielnie Mieszkaniowe.  
Nowelizacja jest obarczona tyloma wątpliwościami interpretacyjnymi, iż zapewne 



niektóre stanowiska się zmienią. Samo Ministerstwo zmieniało dwukrotnie zdanie w tym 
tygodniu w przypadku tej Ustawy.  
 
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. Stanowisko 
przyjęto głosami: za –4, przeciw –0, wstrzymujących się –0. 

 

• Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia „Taryfy dla zbiorowego zaopatrzenia                  
w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków obowiązującej na terenie Miasta 
Jastrzębie-Zdrój, Gmin Mszana i Godów na okres od dnia 1.05.2015r. do dnia 
30.04.2016r.”  

Wyjaśnień do przedstawionego projektu uchwały udzielił Dyrektor JZWIK Tadeusz 
Pilarski. Poinformował, że 3 rok nie będzie podwyżki ceny wody ani ścieków. Jest 
nieznaczna korekta na opłacie abonamentowej. Cena wody będzie wynosiła  
3.99 zł, a ścieków 5.99 zł. Taryfa jest obciążona odsetkami za zaciągnięty kredyt na 
realizację projektu „Spójność”. Cena wody i ścieków została utrzymana ponieważ inflacja 
była bardzo niska. Cena zakupu wody z Czech jest na tym samym poziomie, wzrost jest 
o 0,3 grosza. Cena wody z GPW to 2,25 zł. Poprzednio było 2,35 zł. Z GPW kupujemy 
tylko 2% wody. Chciałbym dodać, że obecnie z oczyszczalni ścieków mamy same 
produkty. Z osadów produkujemy biogaz, z biogazu produkujemy zieloną energię dzięki 
czemu cena energii na oczyszczalni jest minus 7 groszy. 2000m3 ścieków na dobę jest 
wykorzystywanych przez EC. Podgrzewamy wodę w basenie przy ul. Witczaka. Jest wiele 
działań, które powodują obniżenie kosztów. W porównaniu do innych miast ościennych, 
średnio rodzina rocznie zaoszczędza prawie 500 zł.  
 
Damian Gałuszka 
Wiele mieszkańców chce się podłączyć do kanalizacji, jednak nie mogą.  
 
Tadeusz Pilarski 
Miasto Czechowice-Dziedzice wykonało kanalizację nie bacząc na współczynnik 
ekonomiczności budowy kanalizacji. Cena jest dwukrotnie wyższa od naszej. Unia 
Europejska nie życzy sobie nawet, aby realizowano kanalizację tam, gdzie jest ona 
nieopłacalna, jest taka wyraźna dyrektywa. Jeśli budownictwo jest rozproszone, obywatel 
ma sobie to sam załatwić, to jest jego sprawa. W aglomeracji brakuje nam 463 
podłączeń, które musimy zrealizować do końca tego roku. Jastrzębie ma 91% podłączeń. 
Rybnik ma 70%, a zaczął cztery lata przed nami projekt, a jeszcze go nie skończył, my 
natomiast skończyliśmy pięć lat temu.  
Unia Europejska dopuszcza tylko 2% niepodłączeń, a 100% musi być wywiezionych do 
oczyszczalni. Robiliśmy analizę, ile mieszkańcy wywożą ścieków wyprodukowanych, 
gromadzonych w tzw. szczelnych zbiornikach bezodpływowych, jest to 6%, 94% ścieków 
idzie do środowiska nieoczyszczonych w ogóle.  
 
Tadeusz Sławik 
Mamy bardzo dobrej jakości wodę w bardzo niskiej cenie. Ogromna praca była 
wykonana, firma jest świetnie zarządzana i ma dobre wyniki. Mam pytanie do pani 
Prezydent,   odwołała pani Radę Nadzorczą - jakie były argumenty do podjęcia takiej 
decyzji? 
 
Anna Hetman  
Jako właściciel mam takie prawo.  
 
Tadeusz Sławik 
Proszę o merytoryczne argumenty, jesteśmy w samorządzie. 
Rozumiem że nie ma.  
 
 



Anna Hetman 
To wystarczy. 
 
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. Stanowisko 
przyjęto głosami: za –4, przeciw –0, wstrzymujących się –0. 

 
 

• Projekt uchwały w sprawie określenia zadań z zakresu rehabilitacji zawodowej            
i społecznej, na które przeznacza się środki Państwowego Funduszu Rehabilitacji 
Osób Niepełnosprawnych przewidziane dla Miasta Jastrzębie-Zdrój na rok 2015, 

Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawiła pani Teresa Jachimowska – Dyrektor 
Ośrodka Pomocy Społecznej w Jastrzębiu-Zdroju.  
 
Tadeusz Sławik 
Należy tworzyć nowe miejsca pracy dla osób niepełnosprawnych, aby w myśleniu skupiać 
się na takim działaniu, gdyż dzięki temu osoby niepełnosprawne przez długie lata będą 
mogły funkcjonować.  
 
Teresa Jachimowska 
Bierze się pod uwagę powstanie Środowiskowego Domu Samopomocy w mieście, gdzie 
może być uruchomiona spółdzielnia socjalna, zatrudniająca osoby niepełnosprawne. Tego 
typu jednostka funkcjonuje przy Zakładzie Aktywności Zawodowej w Żorach i bardzo 
dobrze się sprawdza.  
 
Szymon Klimczak 
Przesuwa się środki z zadań mniej uczęszczanych na bardziej uczęszczane, zmniejszenie 
jest o 50 tysięcy- czyim kosztem? 
 
Teresa Jachimowska 
Będzie to decyzja trudna, co pomniejszyć. Zwykle są to działania dotyczące finansowania 
imprez dla stowarzyszeń, być może każdemu „uszczkniemy” po trochu aby te 50 tysięcy 
się znalazło. Warsztaty chcą przyjąć dodatkowe 5 osób, stworzyć nową pracownię dla 
osób mniej wyposażonych w różnego rodzaju umiejętności. 
 
 Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. Stanowisko 
przyjęto głosami: za –4, przeciw –0, wstrzymujących się –0. 

 
• Projekt uchwały w sprawie poparcia działań mających na celu zahamowanie 

wypływu środków finansowych wypracowanych w regionie do budżetu centralnego 
oraz zwiększenia dochodów jednostek samorządu terytorialnego, 

Łukasz Kasza 
Rada Miasta otrzymała drogą mailową uchwałę o tej samej treści, która podejmowana 
jest przez szereg samorządów. Oparta jest o generalną normę kompetencyjną  Rady 
Miasta z art. 18 ust. 1 ustawy o samorządzie gminnym, stanowiącym o tym,                   
iż Rada Miasta może wszelkie sprawy samorządowe podejmować, gdyż jest do tego 
upoważniona. Jest to forma ogólnego apelu, podejmowanego przez szereg samorządów. 
 

Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. Stanowisko 
przyjęto głosami: za –4, przeciw –0, wstrzymujących się –0. 

 

 



• Pismo Rad Nadzorczych Górniczej Spółdzielni Mieszkaniowej, Spółdzielni Nowa 
oraz spółdzielni Jas-MOS dotyczące rozpatrzenia warunków organizacyjno-
finansowych w zakresie gospodarowania odpadami komunalnymi.  

Komisja zapoznała się z treścią pisma. 

Honorata Uchto 
Pierwsza ustawa o utrzymaniu czystości pozwalała nam na podjęcie jednej stawki na 
terenie całego miasta, z podziałem na sektory, w taki sposób, aby ta stawka była 
sprawiedliwa dla wszystkich. Takie działania zostały podjęte. W marcu pojawiła się 
nowelizacja ustawy, dająca możliwość zróżnicowania stawek, na chwilę obecną jest 
możliwość różnicowania stawek zależne również od rodzaju zabudowy. Spółdzielnie 
mieszkaniowe od początku bazując na naszym opracowaniu starały się, aby stawki były 
zróżnicowane. Myśmy takich działań nie podjęli, gdyż trudno było się cofać wstecz              
i organizować wszystko z terminem od 1 lipca 2013r. Dla przykładu miasto Wodzisław, 
które zróżnicowało stawki i przyjęło odrębne stawki dla zabudowy wielorodzinnej                       
i jednorodzinnej.  Stawka była stosownie pomniejszona, co dało aktualnie mają ogromny 
deficyt, aktualnie podnoszą i ujednolicają stawkę do kwoty 10,80zł.  

Spółdzielnie w piśmie walczą o to, aby do stawki dokoptować całą obsługę pojemników. 
Przypomnę, iż wyposażenie nieruchomości jest po stronie właściciela nieruchomości, 
gmina może wliczyć to do opłaty za odbiór i zagospodarowanie odpadów. Myśmy nie 
zostawili tego tematu bez echa, podjęliśmy uchwałę o usłudze dodatkowej, gdzie do 
przetargu zostało uwzględnione faktyczne liczby pojemników, jakie były na terenach 
spółdzielczych. Uchwała była kierowana przede wszystkim w stronę spółdzielni 
mieszkaniowych aby mogli skorzystać z tej usługi poprzez wyposażenie swoich 
nieruchomości w pojemniki.  Większość odpadów segregowanych czystych pochodzi                 
z domków jednorodzinnych, zabudowa wielorodzinna kuleje, nawet nie dlatego że brak 
jest pojemników, gdyż pojemniki segregacyjne są przez Spółdzielnie zakupione. 
Zmieszane, dzierżawione są bezpośrednio od wykonawców. Z usługi dodatkowej nie 
skorzystano, mamy około 50 podmiotów. Należy zadać sobie pytanie, czy tutaj chodzi                
o wyposażenie nieruchomości w pojemniki, stawka byłaby mniej więcej taka sama, gdyż 
usługa dodatkowa byłaby świadczona przez tę samą firmę, która została wyłoniona               
w drodze postępowania na odbiór i zagospodarowanie. Uwagę przykuło w piśmie 
stwierdzenie, że każdy powinien ponosić opłaty za generowane swoje koszty, a nie inne 
koszty. Natomiast od samego początku i tak są kwoty ryczałtowe. 
W piśmie przytoczone są wszystkie przepisy dotyczące tematu, myślę, że nie ma 
wątpliwości że SIWZ był dobrze skonstruowany, system sprawnie funkcjonuje.  
Obecnie czeka nas cała procedura uchwalania nowych uchwał, które będą kształtować 
nasze działania w zakresie odbierania i zagospodarowania odpadów.  

Tadeusz Sławik  
Nie udało się osiągnąć kompromisu ze Spółdzielniami, mimo wielu długich i trudnych 
rozmów.  Obecnym przedmiotem sporu jest przede wszystkim zróżnicowanie stawek? 

Honorata Uchto  
Trzy aspekty: podział miasta, zróżnicowanie stawek, wyposażenie w pojemniki                       
i dezynfekcja. To wszystko było w usłudze dodatkowej. Ważne jest to, że ustawodawca 
nie idzie tym tokiem działania, jak wskazuje ustawa. W momencie, gdy pojawiła się 
ustawa, zaczęły pojawiać się nowelizacje, jednocześnie nie zmieniając terminu wdrożenia 
całego systemu. Obecnie jesteśmy w systemie, gminy poogłaszały przetargi, a zostały 
wprowadzone kolejne terminy na podejmowanie kolejnych uchwał, które w pewien 
sposób przewracają system. To nie jest kwestia tylko zorganizowania przetargu,                   
a wdrożenia całego systemu informatycznego. To były systemy opracowane na podstawie 
założeń ustawowych od samego początku, musimy bazować na tym, co mamy. Jest to 
temat naprawdę gorący, wymagający wielu jeszcze działań.  

 



 

Ad.5. 
Wolne głosy i wnioski. 
 
Nie wniesiono. 
 
Ad.6. 
Przyjęcie protokołu z posiedzenia Komisji w dniu 24 lutego 2015r. 
 
Komisja jednogłośnie przyjęła protokół z dnia 24 lutego 2015r. 

 
 

Ad.7. 
Zakończenie posiedzenia.  
 
Przewodniczący Komisji Szymon Klimczak podziękował zebranym za przybycie                         
i zakończył obrady komisji.  
 
 
 
 

Protokołowała     
 Agnieszka Bąk 

 Przewodniczący  
Komisji Skarbu 
 

  Szymon Klimczak  


